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PROTOKÓŁ NR 0012.4.3.2013 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 21  marca 2013r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A  
Czas posiedzenia:  godz. 12.00-14.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2013-2041,  

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  

• projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
obowiązującej na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i 
Godów na okres od dnia 1.05.2013r. do dnia 30.04.2014r.”,  

• projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  

• projekt uchwały dotyczący zmian zapisów uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów,  

• projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości,  

• projekt uchwały w sprawie nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-
Zdrój, 

• propozycje do programu „Bezpieczne Miasto”, 
• pismo w sprawie funkcjonowania baru Volt przy ul. Pomorskiej, 
• pismo Spółdzielni Mieszkaniowej „Jas-Mos” oraz Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Nowa”, 
• odpowiedź na wniosek komisji w sprawie zamontowania tablicy 

ostrzegawczej i świateł poziomych na przejściu dla pieszych przy  
al. Jana Pawła II, 
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• pismo Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców w sprawie podjęcia przez 
Radę Miasta uchwały o wyodrębnienie  w budżecie miasta na rok 2014 
środków funduszu sołeckiego, 

• odpowiedź na wypis z dyżuru Piotra Włodarka dot. zainstalowania 
sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych w rejonie ZS nr 9, 

 
4. Wolne głosy i wnioski 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 25 października 2012 r. oraz 19 lutego 

2013 r.  
6. Zakończenie posiedzenia 

 
II. Cześć posiedzenia, godzina 13.30 – wspólne posiedzenie z Komisją 
Polityki Społecznej dotyczące strategii rozwiązywania problemów 
społecznych  - możliwość utworzenia w mieście Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej.  

 

Ad. 1. 
 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Z uwagi na brak quorum Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków komisji.  
 
Ad. 2. 
 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Komisja przyjęła porządek obrad głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2013-2041,  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w związku z wejściem w życie z dniem 1 
stycznia 2013 roku art.8 ustawy o zmianie niektórych ustaw w związku z 
realizacją ustawy budżetowej z dnia 7 grudnia 2012 roku, nowelizującego ustawę 
o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.,  proponuje się dostosowanie 
uchwały Nr XV.190.2012 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój  z  dnia 20  grudnia  2012 
roku w sprawie Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Jastrzębie-Zdrój   na  
lata 2013 – 2041 wraz ze zmianami wprowadzonymi w miesiącach styczniu i 
lutym bieżącego roku. Powyższa zmiana została przygotowana zgodnie 
z Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 roku w sprawie 
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wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego, 
określającym  wzór wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu 
terytorialnego oraz załącznik wieloletnich przedsięwzięć.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

2. 

 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w związku z przesunięciem z 2012 roku 
refundacji części wydatków niektórych projektów realizowanych z udziałem 
środków europejskich proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących w dziale 
801 – Oświata i wychowanie, o kwotę 252 111 zł, z tytułu dotacji celowych 
z budżetu Unii Europejskiej 245 610 zł, z budżetu państwa 6 501 zł. 
W związku z przesunięciem z 2012 roku refundacji części wydatków dla projektu 
pn: „O krok do przodu” realizowanego z udziałem środków europejskich 
proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących w dziale 852 – Pomoc 
społeczna, o kwotę 22 531 zł, z tytułu dotacji celowych z budżetu Unii 
Europejskiej 21 893 zł i z budżetu państwa 638 zł. 
Proponuje się zmniejszyć plan dochodów bieżących w dziale 900 – Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska, o kwotę 960 000 zł, z tytułu opłat za 
korzystanie ze środowiska i wprowadzanie w nim zmian. Proponuje się zwiększyć 
plan wydatków bieżących w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdziale 80101 
– Szkoły podstawowe o kwotę 6 878 zł z przeznaczeniem na wieloletnie 
przedsięwzięcie nr 000-P84-000-100 pn. "Naturopea: strategies for a pro-activ 
environmental a citizenship" - pw z udziałem śr.,o których Proponuje się 
zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 801 – Oświata i wychowanie, 
rozdziale 80130 – Szkoły zawodowe o kwotę 253 996 zł z przeznaczeniem na 
wieloletnie przedsięwzięcie nr 000-P91-000-100 pn. Mam zawód-mam pracę w 
regionie- pw z udziałem śr.,o których mowa w art.5 ust1 pkt 2i3, w związku z 
przesunięciem niewykorzystanych środków z 2012 roku spowodowanego 
przedłużającymi się procedurami przetargowymi oraz późniejszym 
przystąpieniem do realizacji projektu. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 852 – Pomoc 
społeczna, rozdziale 85295 – Pozostała działalność o kwotę 78 075 zł 
z przeznaczeniem na wieloletnie przedsięwzięcie nr 000-P28-000-100 pn. O krok 
do przodu - pw z udziałem śr.,o których mowa w art.5 ust1 pkt 2i3, w związku z 
przesunięciem niewykorzystanych środków z 2012 roku. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków majątkowych w dziale 926 – Kultura 
fizyczna, rozdziale 92601 – Obiekty sportowe o kwotę 175 000 zł 
z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn. Modernizacja Hali Widowiskowo-
Sportowej w wysokości 155 000 zł oraz na zadanie inwestycyjne pn. 
Modernizacja Kąpieliska „Zdrój” w wysokości 20 000 zł.  
W ramach modernizacji Hali Widowiskowo-Sportowej wykonana zostanie 
instalacja klimatyzacyjna w pomieszczeniu serwerowni, zmodernizowana zostanie 
instalacja odgromowa oraz modernizacja dachu budynku socjalnego. W  ramach 
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modernizacji Kąpieliska „Zdrój” wykonana zostanie zmiana systemu sprzedaży 
biletów w kasach mieszczących się na obiekcie kąpieliska. 
 
Lucyna Maryniak 
 - Chciałam zapytać o zadanie inwestycyjne pn. Modernizacja Hali Widowiskowo-
Sportowej w wysokości 155 000 zł. Czy po tej kwocie będzie zakończona budowa 
hali? Czy możemy się liczyć jeszcze z nowymi kosztami? 
 
Szelong Michał 
 - Środki o których mowa przeznaczone są na dwa zadania – 35 tys. zł 
przeznaczone jest na zakup klimatyzatora do serwerowni znajdującej się w 
pomieszczeniu na poziomie zero. Serwerownia do tej pory funkcjonowała bez 
klimatyzatora. Projektant założył, że nie ma potrzeby zakładania klimatyzatora. 
Niestety urządzenia produkują bardzo dużo ciepła i między innymi został 
uszkodzony UPS, który jest teraz w naprawie gwarancyjnej.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Co to jest UPS? 
 
Szelong Michał 
 - Jest to urządzenie podtrzymujące napięcie. W serwerowni będzie zamontowany 
klimatyzator o wydajności ok 8 kW. Pozostała kwota 120 tys. zł jest 
przeznaczona na modernizację dachu starego budynku socjalnego, który nie był 
ujęty w  projekcie modernizacji rozbudowy hali. Szatnie były remontowane w 
zakresie przetargu w środku natomiast nie był robiony dach. Okazało się, że dach 
który robiła firma na przestrzeni 10 lat był robiony metodą piankowania. Okazało 
się, że pianka ma spore przecieki i musimy dach wyremontować. Drugim 
zadaniem jest naprawa kotew i powłoki głównej hali po osuwaniu się śniegu w 
zeszłym roku. Są to rzeczy, które wynikają z eksploatacji budynku.  
 
Lucyna Maryniak 
 - W  projekcie uchwały jest zapis o modernizacji i utworzeniu placu zabaw 
„Radosna Szkoła” w jakiej to szkole? 
 
Holesz Dariusz 
 - Dowiem się i na następnej  komisji odpowiem.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Co oznaczają opłaty -   korzystanie ze środowiska? 
 
Holesz Dariusz 
 - Ustawą o wspieraniu przedsiębiorczości……..”zmieniono ustawę o ochronie 
środowiska gdzie w tej ustawie przesunięto termin zapłaty dla Gmin opłaty 
środowiskowej z pierwszego półrocza na drugie półrocze a z drugiego półrocza na 
następny rok. Opłaty środowiskowe wnosi np. kopalnia za szczególnie 
korzystanie ze środowiska.  
 
Pilarski Tadeusz 
 -  Także wprowadzamy takie opłaty. My tez wprowadzamy do środowiska 
pewnego rodzaju zanieczyszczenia i każdy kg jest obarczony podatkiem. Opłata 
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trafia do Wojewody następnie do Skarbu Państwa a później część opłat trafia do 
Gminy.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Na co będzie przeznaczona pożyczka zaciągnięta w 2013 roku z funduszu 
ochrony? 
 
Holesz Dariusz 
 - Pożyczka będzie przeznaczona na sfinansowanie zadania inwestycyjnego , 
które wykonuje Jastrzębski Zakład Komunalny – gminny punkt zbiórki odpadów 
niebezpiecznych.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Może Pan powiedzieć coś na temat Centrum Organizacji Pozarządowych i tzw. 
ekonomii społecznej? 
 
Holesz Dariusz 
 - Jest to nauczanie ekonomii społecznej.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Stan zadłużenia na koniec 2013 roku wzrasta, czy jest to bezpieczne? 
 
Holesz Dariusz 
 - Nie mamy zadłużenia, wyszczególniona jest pożyczka, którą planujemy 
zaciągnąć.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Kolejny raz widnieje informacja jakie TBS ma zadłużenie  - chodzi o inwestycje 
na ul. Truskawkowej (spłata kredytu w 2033 r. ) i ul. Marusarzówny (spłata 
kredytu 2041r. ) Czy miasto przymierza się, aby zarządzanie tych dwóch 
budynków przekazać MZN? TBS nie spełnia zadań statutowych, nic nie buduje.  
 
Holesz Dariusz 
 - Nic na ten temat nie wiem.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Skoro projektant nie widział potrzeby instalacji klimatyzatora w serwerowni to 
czy według Państwa nie był to błąd po stronie wykonawcy i czy nie należałoby 
wystąpić z jakimiś roszczeniami? Co się stało, że kotwy niewytrzymały? Czy był 
to błąd projektowy? 
 
Szelong Michał 
 - Na terenie hali są dwie serwerownie. W serwerowni piwnicznej została 
klimatyzacja założona natomiast w pomieszczeniu na poziomie zero w 
rozmowach z wykonawcami i działem gwarancyjnym Mostostalu nie było 
potrzeby zakładania klimatyzacji. Według naszej informacji nie ma błędu 
projektanta. Nikt się nie spodziewał, że w  tak dużym pomieszczeniu obieg 
powietrza nie będzie gwarantował temperatury w granicach dwudziestu kilku 
stopni. Raczej nikt nie popełnił błędu. Jeżeli chodzi o dach to opady śniegi były 
bardzo duże. Na hali nie ma śniegołapów i stąd system kotwowy, instalacja 
częściowo odgromowa oraz złącza powłok PCV zostały przez śnieg uszkodzone.  
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Tarasiewicz Janusz 
 - W moim przekonaniu te opady nie były tak intensywne jak w poprzednich 
latach. Nie przekonuje mnie to z racji tego, że pierwotny projekt został 
unieważniony i dopiero drugi projekt pokazał, że należy halę wybudować od 
podstaw. Nie jest to do końca przejrzyste a projektant takie rzeczy powinien 
przewidzieć.  
 
Szelong Michał 
 -  Podobna sytuacja była z halą Urania w Olsztynie gdzie też projektant nie 
przewidział wielu rzeczy.  
 
Franek Franciszek 
 - Czy instalacja odgromowa była zniszczona tylko przez osuwający się śnieg? 
 
Szelong Michał 
 - Została uszkodzona.  
 
Franek Franciszek 
 - Dziwne, że cały czas musimy dokładać środki do hali. Można było przewidzieć 
jaka będzie temperatura w serwerowni przy dużej ilości osób. Hala miała być na 
skalę europejską.  
 
Szelong Michał 
 - Liczba osób nie ma nic wspólnego z serwerownią. Klimatyzacja na hali chodzi 
bardzo dobrze. My mówimy o pomieszczeniu małym gdzie nie ma ludzi.  
 
Franek Franciszek 
 - W poprzedniej kwocie 500 tys. zł też były środki na klimatyzacje w 
serwerowni.  
 
Pilarska Maria 
 -Wiem, że w czasie budowy jedna serwerownia była klimatyzowana a druga nie. 
W kwocie 500 tys. zł nie było środków na serwerownie.  
 
Franek Franciszek 
 - Czy planujemy przeznaczać jeszcze jakieś środki na halę? Czy monitoring na 
hali jest sprawny? 
 
Szelong Michał 
 - Nie, ponieważ nie ma UPS. Trudno powiedzieć czy będą przeznaczone jeszcze 
jakieś środki. Nie przypominam sobie, żebyśmy jako MOSIR na przestrzeni 
ostatnich miesięcy występowali o jakiś środki na hale. To jest nasza pierwsza 
prośbą wynikająca z eksploatacji budynku. 
 
Pilarska Maria 
 - Na takim obiekcie po 2 latach użytkowania wystąpiły tylko dwie usterki o 
których była wcześniej mowa. Jeżeli chodzi o dach to konstrukcja szkieletowa 
dachu ma dużą wytrzymałość. Hala będzie wymagała pewnych napraw 
konserwatorskich.  
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Franek Franciszek 
 - Klimatyzacja nie była uszkodzona tylko nie była w ogóle  wykonana.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę o udzielenie odpowiedzi na interpelacje w sprawie wydatków na linię 
energetyczną na boisku Ruptawa. 2 miesiące czekam na odpowiedź.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
obowiązującej na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i 
Godów na okres od dnia 1.05.2013r. do dnia 30.04.2014r.”,  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Dyrektor Jastrzębskiego 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – Tadeusz Pilarski. Poinformował, że nowa 
proponowana taryfa na okres obowiązywania od dnia 01.05.2013r. do dnia 
30.04.2014r., w porównaniu z taryfą roku obrachunkowego, ulegnie zmianie 
następująco: dla dostaw wody:-  z 3,82 zł. netto/m3 na dzień 01.05.2012r.- na 
3,99 zł. netto/m3 na dzień 01.05.2013r.dla odbioru ścieków:- z 5,97 zł. 
netto/m3 na dzień 01.05.2012r.- na 5,99 zł. netto/m3 na dzień 01.05.2013r. Dla 
dostaw wody pitnej i dla odbioru ścieków cena uległa zmianie o 0,19 zł./m3, co 
stanowi 1,94% wzrostu. Głównymi przyczynami wzrostu były: wzrost cen dostaw 
wody z Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów „Dystrybucja” Sp. z o.o. o 
15%;wzrost cen dostaw wody ze strony czeskiej o 3,3%; wzrost inflacji o 3,7%. 
W Taryfie przewidziane zostało dalsze stosowanie opłaty abonamentowej, 
uzasadnione korzyściami ekonomicznymi zarówno dla Jastrzębskiego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Jastrzębiu-Zdroju, jak i usługobiorców.  Pozwoli 
ona na pozyskanie środków w okresach zmniejszonego zapotrzebowania na 
usługi. Przy ustalaniu tej części opłaty, mając na uwadze możliwości płatnicze i 
interes odbiorców usług (a w związku z tym konieczność ustalenia jej na 
minimalnym poziomie), opłata abonamentowa określona została wyłącznie na 
poziomie faktycznie poniesionych kosztów bezpośrednich i kosztów obsługi 
klienta. Opłata abonamentowa ustalona jest dla dostarczanej wody i składa się z 
3 części: 

• opłaty za gotowość; 
• opłaty za odczyt; 
• opłaty za rozliczenie; 

Opłata za gotowość stanowi 11,5% kosztów bezpośrednich zaopatrzenia w wodę, 
z wyłączeniem kosztów zakupu wody. Podstawą ustalenia opłaty za odczyt 
stanowią koszty wynagrodzeń wraz z narzutami inkasentów dokonujących 
odczytu wody, poniesione w I-XII 2012r. oraz średnioroczna ilość odczytanych 
wodomierzy głównych w tym samym okresie. Koszty te alokowane są  
na odbiorców. Koszt ten wynosi 1,45 zł. netto/miesiąc/odczyt. Podstawę 
ustalenia opłaty za rozliczenie stanowią koszty wynagrodzeń wraz z narzutami 
pracowników działu zbytu oraz kasjera, związane z rozliczaniem odbiorców wody, 
kosztami obsługi pocztowej oraz średnioroczna ilość dokonanych rozliczeń. Koszt 
ten wynosi 2,82 zł. netto/odbiorcę/miesiąc, za wyjątkiem Klientów Internetowego 
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Biura Obsługi, gdzie koszt ten wynosi 1,83 zł. netto, z uwagi na nie naliczanie 
kosztu obsługi pocztą. Zgodnie z obowiązującym regulaminem w stosunku do 
wszystkich odbiorców stosuje się zasadę jednomiesięcznego okresu 
rozliczeniowego. 

Kinasiewicz Andrzej 
 - Jaki % wody czeskiej spożytkowujemy jako mieszkańcy w stosunku do GPW? 
 
Pilarski Tadeusz 
 - W tej chwili 95% wody mamy z Czech a 5 % z GPW. Jako nieliczni z firm 
mamy 100% majątku zrealizowane w ramach projektu spójność. Przygotowałem 
analizę dotyczącą sytuacji gdybyśmy nie zrealizowali projektu. Nasz projekt 
spowodowałby podwyżkę cen wody w granicach 1 zł. Musielibyśmy zapłacić 
rocznie 7,3 mln. zł opłat środowiskowych do Skarbu Państwa. W tej chwili 
płacimy ok 300 tys. zł. Nie mamy żadnych kar, które UE naliczy Rządowi 
Polskiemu po 2015 roku. Rząd Polski na pewno przełoży to na samorządy. 
Opłacało się zrealizować projekt spójność i go rozliczyć.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Jakie osiedla nie korzystają z wody czeskiej? 
 
Pilarski Tadeusz 
 - Ok 5 % nie korzysta z wody czeskiej. Część Bzia jest zaopatrywana przez 
GPW.  
 
Małolepszy Norbert 
 - Czy jest szansa odłączyć się od GPW? 
 
Pilarski Tadeusz 
 - Nie opłaca nam się całkowicie rezygnować z GPW choćby z samego 
bezpieczeństwa zaopatrzenia mieszkańców z dwóch niezależnych źródeł.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Co to są za ścieki, które przekraczają parametry zanieczyszczeń? Czy takie w 
ogóle są? 
 
Pilarski Tadeusz 
 - Chodzi o zakłady masarskie, które mają bardzo wysoki ładunek BZT5 – krew , 
która płynie razem ze ściekami. Na dzień dzisiejszy mamy 95% ścieków ujętych 
w aglomeracji Jastrzębie-Zdrój.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Co jaki okres badane są  wodomierze główne? 
 
Pilarski Tadeusz 
 - Wodomierze mają 5 letnią gwarancję. W tej chwili stosujemy bardzo dokładne 
wodomierze mieszkowe z odczytem radiowym. Błąd pomiarowy takiego 
wodomierza wynosi 0%. Wszystkie budynki wielorodzinne mają wodomierz z 
pomiarem pojemnościowym i nadajnikiem radiowym.   
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. Poinformowała, że zmiana 
zapisów Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie 
- Zdrój nastąpiła w zakresie: 

- w § 5 ust. 3 poprawiono błąd drukarski polegający na wprowadzeniu błędnej 
numeracji pkt. przy określeniu minimalnej pojemności pojemników na odpady 
komunalne, 

- w § 5 ust. 4 pkt. h) doprecyzowano, w porozumieniu z zarządcami 
nieruchomości, wielkości wytwarzanych odpadów komunalnych w oparciu o 
dotychczasowe doświadczenia. 
- w § 7 ust 1 zaproponowane częstotliwości odbioru odpadów komunalnych z 
terenów placówek handlowych, usługowych, obiektów użyteczności publicznej, 
terenów  ogródków  działkowych oraz z cmentarzy zostały doprecyzowane w 
odniesieniu do czasookresu, jakim jest jeden miesiąc, 
by ułatwić właścicielom nieruchomości obliczenie należnej opłaty z tytułu 
gospodarowania odpadami komunalnymi w oparciu o dostępne dokumenty. W 
ten sposób ustalona częstotliwość odbioru odpadów komunalnych pozwoli 
również na opracowanie czytelnego harmonogramu wywozu odpadów 
komunalnych. Poinformowała również, że wpłynęła pozytywna opinia sanepidu do 
zmian w regulaminie.  
 
Markiewicz Tadeusz 
 - Czy 10 l na każdą działkę to jest miesięcznie? 
 
 Pilarska Maria 
 - Tak.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• projekt uchwały dotyczący zmian zapisów uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów,  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. Poinformowała, że zmiana 
zapisów uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
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zagospodarowania tych odpadów nastąpiła w zakresie częstotliwości odbioru 
odpadów komunalnych z terenów: 
- placówek handlowych, usługowych, obiektach użyteczności publicznej, 
- terenu  ogródków  działkowych, 
- z cmentarzy. 
Zaproponowane częstotliwości odbioru odpadów komunalnych zostały 
doprecyzowane w odniesieniu do czasookresu, jakim jest jeden miesiąc, by 
ułatwić właścicielom nieruchomości obliczenie należnej opłaty z tytułu 
gospodarowania odpadami komunalnymi w oparciu o dostępne dokumenty. W 
ten sposób ustalona częstotliwość odbioru odpadów komunalnych pozwoli 
również na opracowanie czytelnego harmonogramu wywozu odpadów 
komunalnych. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 
 

• projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości,  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. Poinformowała, że Miasto 
Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości będzie świadczyć od 1 lipca 2013 r. do 31 grudnia 2015 r. 
dodatkową usługę polegającą na wyposażeniu nieruchomości w pojemniki 
służące do gromadzenia odpadów komunalnych oraz ich konserwację, mycie i 
dezynfekcję. Miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości będzie świadczyć od 1 lipca 2013 r. do 
31 grudnia 2015 r. dodatkową usługę polegającą na wyposażeniu nieruchomości 
w pojemniki służące do gromadzenia odpadów komunalnych oraz ich 
konserwację, mycie i dezynfekcję. Właściciel nieruchomości w celu skorzystania z 
usługi dodatkowej zobowiązany jest do złożenia formularza, którego wzór 
stanowi załącznik do uchwały: 

a)   do 20 maja 2013 r., jeśli usługa będzie świadczona od 1 lipca 2013 r., 

b)   z wyprzedzeniem co najmniej 30-dniowym, jeśli usługa będzie świadczona 
w terminie późniejszym (tj. po 1 lipca 2013 r.). 

Formularz będzie podstawą do zawarcia pomiędzy Miastem Jastrzębie-Zdrój a 
właścicielem nieruchomości umowy cywilno-prawnej regulującej warunki 
korzystania z usługi dodatkowej. Właściciel nieruchomości reguluje opłatę w 
terminie 30 dni od daty otrzymania faktury wystawionej przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój. 

 
Tarasiewicz Janusz 
 - Chciałbym Państwa poinformować, że w dniu dzisiejszym do kancelarii ogólnej 
UM wpłynęło pismo wszystkich spółdzielni z bardzo ostrym protestem. Cytuję 
jedno ze zdań zawartych w piśmie- W projekcie uchwały ceny z dzierżawę 
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pojemników są kilkakrotnie wyższe  od tych, które stosują specjalistyczne firmy 
w szczególności przy dużych pojemnikach są one także  znacznie wyższe od tych 
wynikających z wykonanej na zlecenie Gminy analizy wyliczeń kosztów odbioru i 
zagospodarowania odpadów.  
 
Kinasiewicz Andrzej 
 - Czy w piśmie są określone stawki jakie obecnie płacą spółdzielnie? 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Nie ma podanych stawek. Spółdzielnie przedstawią dotychczasowy przebieg 
funkcjonowania przy dotychczasowych czynnościach.  
 
Kinasiewicz Andrzej 
 - Chciałbym skonfrontować obecne stawki z tymi, które podają spółdzielnie. 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - GSM-3,65 zł od osoby, spółdzielnia Nowa – 4,04 zł od osoby. Art. 2 a 
nowelizacji ustawy mówi  o tym, że wszystkie czynności mogą być ujęte (przy 
zmianie podstawy prawnej) w ramach ustalonej opłaty za gospodarowanie 
odpadami.  
 
Pilarska Maria 
 - Jest to możliwe, ale trzeba wszystkich mieszkańców objąć tą opłatą  nawet 
budynki jednorodzinne.  
 
Trasiewicz Janusz 
 - Ale w ramach już ustalonej stawki. 
 
Pilarska Maria 
 - Nie. W naszej stawce 9 zł jest to  koszt odbioru odpadów na jednego 
mieszkańca w budynkach jednorodzinnych i wielorodzinnych. Po odjęciu od 
kwoty 10,25 zł dwóch pozycji wychodzi 9,13 zł. Opieraliśmy się na 
najkorzystniejszej tabeli.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Czemu ta tabela jest najkorzystniejsza? 
 
Pilarska Maria 
 - Trzeba patrzeć na całe miasto.  
 
Franek Franciszek 
 - Co z workami na odpady selektywne na sołectwach? 
  
Pilarska Maria 
  - Wykonawca będzie miał obowiązek posiadania worków ale zapłatę za worki 
będzie każdy właściciel nieruchomości jednorodzinnej  uiszczać bezpośrednio u 
wykonawcy.  
 
Kinasiewicz Andrzej 
 - Na podstawie czego były ustalane stawki? 
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Pilarska Maria 
 - Z wyliczeń firmy Albeco oraz rozmawialiśmy z firmami, które działają na 
naszym rynku. W tej stawce jest dzierżawa, konserwacja, mycie i dezynfekcja. 
Jest pewna rozbieżność. Według Albeco dla pojemnika  1100 l cena dzierżawy 
wynosi 1,84 zł, konserwacja 0,28 zł, mycie i dezynfekcja pojemnika 3,22 zł. W 
sumie 5,32 zł. W firmie do której dzwoniliśmy wygląda to następująco  - 
dzierżawa 1,82 zł, konserwacja 5,90 zł, mycie i dezynfekcja 3,52 zł. Przy 
przetargach ceny się mogą zmieniać. Spółdzielnie będą prowadzić kontrolę 
dotyczącą dezynfekcji pojemników.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Z czego wynikają nowe wyliczenia wyższe od tego co przedstawiła firma 
Albeco? 
 
Pilarska Maria 
 - Z telefonów do przedsiębiorców wykonujących tego typu usługi. 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Ilu było tych przedsiębiorców? 
 
Pilarska Maria 
 - 3.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Jest to cena uśredniona? 
 
Pilarska Maria 
 - Mniej więcej.  
 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 1, wstrzymujących się – 
1. 
 

• projekt uchwały w sprawie nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-
Zdrój, 

 
Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

 
 

• propozycje do programu „Bezpieczne Miasto”, 
 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  

 
• pismo w sprawie funkcjonowania baru Volt przy ul. Pomorskiej, 

 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  
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• pismo Spółdzielni Mieszkaniowej „Jas-Mos” oraz Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Nowa”, 

 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  

 
• odpowiedź na wniosek komisji w sprawie zamontowania tablicy 

ostrzegawczej i świateł poziomych na przejściu dla pieszych przy  
al. Jana Pawła II, 

 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  

 
• pismo Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców w sprawie podjęcia przez 

Radę Miasta uchwały o wyodrębnienie  w budżecie miasta na rok 2014 
środków funduszu sołeckiego, 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  

 
 
• odpowiedź na wypis z dyżuru Piotra Włodarka dot. zainstalowania 

sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych w rejonie ZS nr 9, 
 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła je do wiadomości.  

 

Ad. 4 
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  
 
Ad. 5 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 25 października 2012 r. oraz 19 lutego 2013 r.  
 
Komisja przyjęła protokoły z dnia 25 października 2012 r. oraz 19 lutego 
2013 r.  
 
Ad. 6 
 
II. Cześć posiedzenia, godzina 13.30 – wspólne posiedzenie z Komisją 
Polityki Społecznej dotyczące strategii rozwiązywania problemów 
społecznych  - możliwość utworzenia w mieście Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej.  
 

Teresa Bac- Wicedyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju 
O Ośrodek Interwencji Kryzysowej apelujemy od wielu lat, obecnie taką potrzebę 
widzą również pracownicy Sądu i innych instytucji pomocowych w mieście. 
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Utworzenie takiego Ośrodka dałoby możliwość pomocy osobom, będącym w 
trudnej sytuacji życiowej na terenie miasta, bez konieczności wyjazdu z miasta 
co wiąże się ze zrywaniem więzi. Na dzień dzisiejszy kierujemy takie osoby do 
ośrodka wsparcia do Wodzisławia lub schronisk poza miastem. Schroniska nie są 
miejscami, gdzie można pracować z tymi osobami, gdzie znajdą właściwie 
udzieloną pomoc psychologiczno-pedagogiczną.  
W związku z tym pragniemy w tak szerokim gronie przedstawić nasze stanowisko 
na temat konieczności utworzenia takiego Ośrodka w mieście. Potrzebę 
utworzenia takiej placówki widzimy od wielu lat. Mamy określone szacunkowo, że 
Ośrodek winien mieścić ok. 18 miejsc noclegowych dla 5-6 matek z dziećmi, 
ponadto psychologowie i pedagodzy oraz prawnik. Od ubiegłego roku od czerwca 
zatrudniamy asystentów rodzin, których zakres działań jest jednak inny niż 
zadania realizowane przez Ośrodki. W przeszłości w salkach przy Kościele na              
ul. Szkolnej były zamiary utworzenia tego typu Ośrodka.  
 
 
Roksana Cochur- Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego  
W mieście powstał Zespół Interdyscyplinarny, gdzie przedstawiciele różnych 
instytucji spotykają się i rozmawiają na tematy związane z pomocą. Wszyscy 
uważamy, iż w naszym mieście nie ma miejsca, gdzie rodziny w kryzysie 
otrzymałyby pomoc tu i teraz, gdzie prowadzona byłaby praca długofalowa. 
Przedstawiciel Prokuratury, którego dzisiaj nie ma, bardzo często podkreśla,            
iż gdy pracował w Rybniku w ciągu 15 minut mógł zorganizować dla osoby pomoc 
psychologiczną, w naszym mieście jest to praktycznie niemożliwe. Pracując z 
rodzinami w kryzysie spotykamy się z problemami wynikającymi                  
zbraku instrumentów do pracy, nie mamy zaplecza, aby pomóc tym osobom.  
 
Teresa Bac 
Psycholog pracuje na pół etatu w Ośrodku, trudno zapewnić pomoc wszystkim 
osobom potrzebującym takiego wsparcia.  
 
Celina Czudak –Kurator Zawodowy Sąd Rodzinny w Jastrzębiu-Zdroju 
Do Sądu Rejonowego wpłynęła skarga wychowawcy z Ośrodka dla Bezdomnych, 
która dotyczy rodziny z naszego miasta, na działania Ośrodka Pomocy 
Społecznej, który w naszym przekonaniu zrobił wszystko co było w jego mocy.   
Mimo to, tam nie jest miejsce, w którym winna przebywać rodzina z małymi 
dziećmi.  
 
Teresa Bac 
Największe trudności mamy z umieszczaniem rodzin. W przypadku tej rodziny 
podejmowaliśmy różne próby rozwiązania tej sytuacji tej rodziny, będziemy 
jeszcze próbować rozwiązać jak najlepsze rozwiązania bez konieczności 
rozdzielania rodzin.  
 
Elżbieta Siwiec 
Jesteśmy przekonana, że powstanie takiego ośrodka jest konieczne, proszę                 
o pomoc taką, aby w konsekwencji naszego spotkania powstał wniosek do 
Prezydenta Miasta. 
 
Ewa Szolc – Kurator Zawodowy Sąd Rejonowy w Jastrzębiu-Zdroju.  
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Jesteśmy jednym z dziewięciu sądów, zrzeszonych w Sądzie Okręgowym                  
w Gliwicach, które nie mają narzędzi do pracy. Nawet Żory, które mają o wiele 
mniej mieszkańców niż Jastrzębie, poradziły sobie z tym problemem.                    
Nie wyobrażam sobie, aby nadal trwał taki stan rzeczy, że w naszej pracy 
musimy oprócz spraw karnych czy resocjalizacyjnych pomagać w charakterze 
psychologa, gdyż do tego powołane są inne instytucje. Kryzys to jest tu i teraz, 
interwencja nie może być rozciągnięta w czasie, dlatego taki ośrodek jest 
niezbędny w mieście.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Brakuje elementu, aby instytucje mogły działać we właściwy sposób. 
Umieszczając osoby czy rodziny poza terenem miasta często działa się na szkodę 
danej rodziny wyrywając ją ze swojego środowiska.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Padła informacja na temat skargi, czy zdiagnozowany jest problem ile występuje 
przypadków potrzeby umieszczenia całych rodzin w takim ośrodku.  
 
Teresa Bac 
W ubiegłym roku umieściliśmy w Wodzisławiu 6 osób, w schroniskach mamy 26 
osób.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Ja mówię o całych rodzinach. 
 
Teresa Bac 
Mamy jedną taką rodzinę.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Żebyśmy się nie zapędzili do budowy ośrodka pod kątem jednej rodziny.  
 
Ewa Szolc 
Ośrodek interwencji kryzysowej świadczy usługi dla ofiar przemocy, udziela 
pomocy psychologicznej oraz rozwiązuje inne problemy osób.  
 
Roksana Cochur 
Nie będziemy budować ośrodka dla jednej rodziny, jak powiedział pan radny, 
ośrodek taki udziela pomocy dla konkretnych osób będących w kryzysie: 
psychologicznej, prawnej, terapeutycznej, wszelakiej. Występuje terapia 
małżeńska, której w Jastrzębiu nie uświadczy się.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Ja wiem że jest potrzeba stworzenia ośrodka interwencji kryzysowej, od lat 
państwo przekazujecie nam te problemy, ja nie neguję potrzeby powstania 
takiego ośrodka, jednak chciałem ten temat dotyczący całych rodzin poznać 
dogłębnie.  
 
Teresa Bac 
Ta rodzina została umieszczona w ośrodku z tytułu bezdomności.  
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Janusz Tarasiewicz 
Zapytałem o ten temat, gdyż kilka lat temu wraz z grupą radnych podjęliśmy 
temat rodziny, która po spaleniu się  mieszkania koczowała w namiocie. 
Chciałem poznać statystykę i poznać gdzie znajdują się miejsca, do których 
trafiają.  
 
Teresa Bac 
Są to Łazy, Klucze, Dąbrowa Górnicza, miejsca zlokalizowane na terenie 
województwa śląskiego. Jeśli chodzi o pożar, to jestem zaskoczona pana 
słowami, gdyż takie rodziny z terenu miasta wspieramy. Jest to wsparcie w 
formie zasiłku celowego zależnego od wysokości poniesionych strat, jak również 
możemy zaproponować pobyt w schronisku.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Chodzi mi o to, aby nie powtórzyła się sytuacja sprzed kilku lat.  
 
Grzegorz Osóbka 
Wydaje się, iż problem należy zdiagnozować, określić płaszczyzny na jakich  
powinna być udzielana pomoc.  
 
Roksana Cochur 
Ośrodek interwencji kryzysowej udziela pomocy osobom z najróżniejszymi 
kryzysami, również w zdarzeniach losowych. Skala zjawiska przemocy jest          
w mieście bardzo duża, rok rocznie zakładanych jest ponad 250 niebieskich kart.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Statystyki mamy, są one przedstawione chociażby w corocznych sprawozdaniach 
Ośrodka Pomocy Społecznej. W naszym mieście nie ma więzi rodzinnych, 
związane to jest ze specyfiką młodego miasta.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Musimy zdiagnozować katalog problemów bo nie da się leczyć choroby nie znając 
jej przyczyn. Robić coś w mieście tylko dlatego aby nie odstawać od innych 
miast? Najpierw należy sprawę zdiagnozować i wtedy na twardym fundamencie                 
postawmy ten konkretny budynek. 
 
Ewa Szolc 
Mnie pana pytanie wydaje się śmieszne. Może policzymy ile osób zmarło                      
w ubiegłym roku, biorąc statystycznie że 1/3 potrzebowałaby jakiejkolwiek 
pomocy, wejdźmy w rozwody do Sądu Okręgowego w Gliwicach i tak może 
zróbmy.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Niepoważnym podejściem byłoby wydatkowanie pieniędzy publicznych bez 
diagnozy problemu.  
 
Lucyna Maryniak 
Dziś tego rozwiązania nie będzie, jest wielkim darem, że nie mając 
instrumentów, robicie tę robotę. Zwracam się do Doradcy Prezydenta, czy są 
jakieś przymiarki odnośnie lokalizacji takiego ośrodka? Może budynek byłej  SP-
7, odnośnie której nie ma żadnych planów.  Jakie środki można wygospodarować 
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z akcyzy, to pytanie kieruję do pani Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów 
alkoholowych w mieście.  
 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak – Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów 
alkoholowych w mieście.  
Żorski ośrodek prowadzony jest ze środków z profilaktyki, zgodnie z przepisami 
my nie możemy robić czegoś takiego ze środków w całości z profilaktyki. Usługi 
świadczone przez takie centrum, częściowo można by finansować jeśli pomoc 
udzielana byłaby z powodu problemów alkoholowych. Nie można przeznaczyć na 
inną działalność związaną np. z leczeniem depresją. O tym należy pamiętać, jeśli 
będzie decyzja o utworzeniu ośrodka, wówczas częściowo będzie on finansowany                           
z innych środków. W naszym mieście częściowo z tych środków finansowane jest 
Ognisko Wychowawcze i świetlice.  
 
Franciszek Piksa 
Na dzień dzisiejszy nie ma planu wybudowania centrum interwencji kryzysowej. 
Takie plany miałem rok temu, mówiliśmy o tym na spotkaniu z zespołami 
interdyscyplinarnymi. Nie zdołałem jednak załatwić tego miejsca. Nie musi to być 
duży obiekt, obejmować mógłby 16-20 miejsc. Ówcześnie myślałem o obiekcie 
na Pszczyńskiej, w budynku dawnego Domu Nauczyciela, który jednak jest 
przeznaczony do sprzedaży. Obiektem spełniającym te wymogi byłby obiekt na 
ul. Szkolnej przy parafii. 
 
 
Elżbieta Siwiec 
Jest to kolejne spotkanie w tym temacie, za którym nic nie idzie.  
 
Franciszek Piksa 
Jest decyzja o sprzedaży obiektu po byłym Domu Nauczyciela. Najpierw należy 
założyć środki na realizację tego tematu.  
 
Roksana Cochur 
Czy jest możliwość ujęcia tego w budżecie na przyszły rok? 
 
Marcin Bębenek – przedstawiciel Komendy Miejskiej Policji w Jastrzębiu-Zdroju 
Problem należy zdiagnozować, fakty są takie, że nie ma instytucji, która 
pozwoliłaby pomocy udzielać natychmiast, co my jako policjanci w naszej pracy 
również odczuwamy.  
 
Elżbieta Siwiec 
Na dzisiejszej Komisji są przedstawiciele wszystkich klubów zasiadających                   
w Radzie Miasta. Jeśli jest pełne zrozumienie, to myślę, ze nie będzie zbyt trudne 
przygotowanie wniosku do budżetu miasta w temacie środków na poczynienie 
pierwszych kroków do utworzenia ośrodka.  
 
Teresa Bac 
To, co możemy zdiagnozować, to występująca przemoc w rodzinie, a my mamy 
wyprzedzić sytuacje, które mogą wystąpić, a tego nie zdiagnozujemy.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Zdiagnozujmy wszystkie sprawy, zanim podejmiemy decyzją.  
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Tadeusz Markiewicz 
Pewną diagnozę mamy, można to sprowadzić do faktu, iż brakuje miejsca gdzie 
można byłoby umieszczać osoby w potrzebie, gmina to realizuje ale wywożąc do 
Wodzisławia, Łaz, Krakowa czy Lublińca. 
 
Elżbieta Siwiec 
Dziękuję za radnym Komisji Bezpieczeństwa Publicznego za wspólne posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz      Bezpieczeństwa  Publicznego 
        I Samorządu Terytorialnego 
        TADEUSZ MARKIEWICZ 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 


